
 

 

 

Møteinnkalling 

Utval: Vestland ungdomsutval 
 

Møtestad: video, fjernmøte 
 

Dato: 05.02.2021 
 

Tid: 09:00 
 

 

Lenke for oppkopling kjem i møteinnkallinga i outlook. 

NB! Heretter skal alle utval og råd i Vestland fylkeskommune nytte DigDem for å avgi røyster, 
leggje inn forslag og setje seg på talarlista. 

For å kunne nytte dette systemet, er det viktig at alle har aktivert vlfk-adressa si. Dersom du ikkje 
har gjort det enda, ta snarleg kontakt med IT på tlf 53 00 13 33 (kl 08:00-15:45) eller hjelp@vflk.no  

Det vil kome e-post frå no-reply@digdem.no i nær framtid med lenke for å aktivere den sjølv, ved å 
logge seg på med MinId.  

 

Program 

09:00 Opning av møtet 
 

09:15 Saksbehandling 
 

10:00 Orientering 
 Strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka  

v/ sen.rådg. Ruth Ørnholt, avd. for kultur, idrett og 
inkludering (30 min) 
 

10:30 Saksbehandling 
 

11:00 Orientering 
 Regional plan for innovasjon og næringsutvikling 

v/sen.rådg. Ingjerd Skogseid, avd. for innovasjon og 
næringsutvikling (30 min) 
 

11:45 Lunsj 
 

12:15 Saksbehandling 
 

13:15 Orientering 
 Regional transportplan v/seksjonsjef Torill Klinker, 

avd. for mobilitet og kollektivtransport (30 min) 
 

13:45 Saksbehandling til møtet kan avsluttast 
 

Oppmodar om at avklaring om habilitet vert meldt i forkant av møtet. 
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Melding om forfall: 

Alle medlemer vil få tilsendt ein e-post kor det vert forklart korleis forfall kan registrerast. Denne e-
posten vil kome innan to dagar. 

Innkallinga gjeld valde medlemer i Vestland ungdomsutval. Ved eventuelt forfall frå faste 
medlemer vil varamedlemer bli kalla inn særskilt. 

 

Susanne Sørli Slettebakken 
utvalsleiar 
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Saksliste 

Utvals- 
saksnr 

Innhald Arkiv- 
saksnr 

U.Off 

  
Godkjenningssaker 

  

GK 1/21 Godkjenning av innkalling og sakliste   
GK 2/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i Vestland 

ungdomsutval 11.12.2020 
2019/82  

  
Politiske saker 

  

PS 1/21 Budsjett for Vestland ungdomsutval 2021 2019/82  
PS 2/21 Innkjøp av profileringsartiklar - prisar 2019/82  
PS 3/21 Informasjonsfilm om Vestland ungdomsutval 2019/82  
PS 4/21 Brev til Skyss - vi treng eit betre kollektivtilbod 2019/82  
PS 5/21 VU sine innspel til fylkesting for ungdom 2021 2019/82  
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Godkjenningssaker

GK 1/21 Godkjenning av innkalling og sakliste



 

Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-36 
Arild Knapskog 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 2/21 05.02.2021 

 

Godkjenning av møteprotokoll frå møte i Vestland ungdomsutval 11.12.2020 
 
Møteprotokoll frå møte i Vestland ungdomsutval 11.12.2020 er lagt ved saka.  
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Møteprotokoll 
Utval: Vestland ungdomsutval 

 
Møtestad: Fjernmøte 

 
Dato: 11.12.2020 

 
Tid: 09:15:-14:50 

 
 
 
 

Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representerer Merknad 
Susanne Sørli Slettebakken Leiar   
Leander Mulen Sunde Nestleiar   
Marius Helgheim Ahmt Medlem  Kom kl. 09.30 
Synne Skulstad Birkhaug Medlem   
Mia Holdhus Medlem   
Kjersti Helene Rasmussen 
Hidle 

Medlem   

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representerer Merknad 
Matilde Myklatun Hole Medlem   
Lisa Horpen Medlem  Kom 14.30 
 
Følgjande varamedlemer møtte: 

 

Namn Møtte for Representerer Merknad 
Emilie Mortvedt Troland Lisa Horpen   
Edas Kondrotas Matilde Myklatun Hole   

 
Merknader 
Medlem Ebbe Io – møtte ikkje, forfall ikkje meldt. 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Arild Knapskog Møtesekretær politisk sekretariat 
Åge Avedal Seniorrådgjevar avd. kultur, idrett og inkludering 
Even Vaular Rådgjevar, avd. infrastruktur og veg 
Pål Andre Kleive Spesialrådgjevar, avd. organisasjon og økonomi 
Bertil Søfteland Leiar, politisk sekretariat 
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Saksliste 

Utvals- 
saksnr 

Innhald Arkiv- 
saksnr 

U.Off 

  
Godkjenningssaker 

  

GK 13/20 Godkjenning av innkalling og sakliste   
GK 14/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i Vestland 

ungdomsutval 29.08.20 
2019/82  

  
Referatsaker 

  

RS 29/20 Innspel til Handlingsprogram for trafikktrygging i Vestland 
2022-2025 

2020/62195  

RS 30/20 Aktivitet i Vestland ungdomsutval sidan sist 2019/82  
  

Politiske saker 
  

PS 22/20 Møteplan for Vestland ungdomsutval 2021 2019/82  
PS 23/20 Ungdomsråd på tvers - auke reel brukarmedverknad i og 

på tvers av organisasjonar i Idrettscampus Bergen 
2019/82  

PS 24/20 Innkjøp av profileringsartiklar til Vestland ungdomsutval 2019/82  
PS 25/20 Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 

6/20 
2020/75517  

PS 26/20 NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov» - 
innspel til høyringsuttale frå Vestland ungdomsråd 

2020/60438  
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Godkjenningssaker 
 

GK 13/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Innkallinga og sakslista vart godkjend utan merknader.  
 
 

GK 14/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i Vestland ungdomsutval 
29.08.20 
 
Møteprotokoll frå møte i Vestland ungdomsutval 29.08.20 er lagt ved saka. 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Møteprotokoll frå møte 29.08.2020 vart godkjend utan merknader.  
 
 
 

Referatsaker 
 

RS 29/20 Innspel til Handlingsprogram for trafikktrygging i Vestland 2022-2025 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
RS 29/20 vart referert. 
 
 

RS 30/20 Aktivitet i Vestland ungdomsutval sidan sist 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
RS 30/20 vart referert. 
 
 
 

Politiske saker 
 

PS 22/20 Møteplan for Vestland ungdomsutval 2021 
 
Forslag til vedtak  
 
Vestland ungdomsutval vedtek det framlagde forslaget til møteplan for året 2021 for utvalet sine 
møter slik den ligg føre. 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
 «ettermiddagsmøte 17. februar (F) 
 Fylkesting for ungdom - 9-11 april» 
 
 
Avrøysting 
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Innstillinga med Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vestland ungdomsutval vedtek det framlagde forslaget til møteplan for året 2021 for utvalet sine 
møter slik den ligg føre: 
 
fredag 29. januar – møtestad Bergen  
onsdag 17. februar – ettermiddagsmøte, video 
helgesamling 19.-21. mars – møtestad Skei  
måndag 10. mai – videomøte Bergen og Førde/Leikanger  
helgesamling 13.-15. august – møtestad Kvalheim Fritid  
onsdag 15. september – møtestad Skei  
helgesamling 22.-24. oktober – møtestad Bergen  
fredag 19. november – møtestad Bergen  
laurdag 20.- sundag 21. november – nettverksamling, Bergen 
 
Fylkesting for ungdom (FFU) – 9.-11. april 
 
 

PS 23/20 Ungdomsråd på tvers - auke reel brukarmedverknad i og på tvers av 
organisasjonar i Idrettscampus Bergen 
 
Forslag til vedtak  
 
Saka vert lagt fram utan tilråding.  
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forslag: 
  
 «Lisa Horpen blir Vestland Ungdomsutval sin representant i «Ungdomsråd på tvers» 
 
Avrøysting 
 
Forslaget til Slettebakken vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Lisa Horpen blir Vestland ungdomsutval sin representant i «Ungdomsråd på tvers» 
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PS 24/20 Innkjøp av profileringsartiklar til Vestland ungdomsutval 
 
Forslag til vedtak 
 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
  
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forlsag: 
 
 «Vestland ungdomsutval ber administrasjonen om å kome med prisoverslag på innkjøp av 
 desse profileringsartiklane: genser, Miles stålflaske, munnbind, klistremerker, paraplyar, 
 handlenett, penn, blyantar og godteri» 
 
Avrøysting 
 
Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland ungdomsutval ber administrasjonen om å kome med prisoverslag på innkjøp av desse 
profileringsartiklane: genser, Miles stålflaske, munnbind, klistremerker, paraplyar, 
 handlenett, penn, blyantar og godteri 
 
 

PS 25/20 Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 6/20 
 
Forslag til innstilling 
 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til årsbudsjett 
2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 
 
Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag: 
 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 
 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til finansutvalet 
 
Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 
 
 
 
Saksprotokoll i finansutvalet -  19.11.2020 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 
 

Tiltak Meirutg./mindreinni. Meirinnt./mindreutg 
. 

Ferjekompensasjon 55000000  
Skule-fond 15000000  
Miljøkoordinatorar 13000000  
TAF/YSK 2000000  
Toppidrett 600000  
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Sommarskule/leksehjelp 1100000  
Ladestsjon langs fylkesvei 2000000  
innfartsparkering 6000000  
KODE 1100000  
Reklame buss/ferge  20000000 
Administrativt innsparingsprogram  25000000 
Sjølvprofilering, halvårsverknad  7700000 
Utsetje merking av bussar  5000000 
Skulepsykologar  2900000 
Vaksine  2100000 
Skulefrukost  10000000 
Elev-PC, eigenandel  1900000 
Oppfylling av klassar  5000000 
Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek  1200000 
Disposisjonsfond  15000000 
   
Total 95800000 95800000 
   

 
 
Tilleggsframlegg investeringar fylkesvegar: 
 
Tal i 1000 kr. 
 

Prosjekt: Svelgen- 
Indrehus 

  

Totalt 2021-2024: 1 
450 000 

  

2021 2022 2023 2024 
10 000 500 000 500 000 440 000 
    
Finansiert med lån.   

 
Prosjekt: Atløysambandet   

Totalt 2021-2024: 1 000 000  
    
2021 2022 2023 2024 
10 000 330 000 330 000 330 000 
    
Finansiert med lån/ferjeavløysingsordninga. 
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Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 
 
1. Det vert ikkje budsjettert med auka inntekt frå fergekompensasjonsordninga på 55 mill kr før evt. 
Stortinget har vedtatt dette. Avsetting til disposisjonsfond vert redusert med 55 mill kr i 2021. 
 
2. På område for Hovudutval for samferdsel og mobilitet (SAMO) gjer Finansutvalet følgjande 
prioriteringar; 
Udisponert A-dok 6/20 kr 89,8 mill (ligg på Veg - drift og vedlikehald) 
Bruk av diesel i staden for biodiesel buss kr 23,5 mill 
Utsette omprofilering Kringom kr 7 mill 
Sum disponibel kr 120,3 mill 
 
Kollektiv 
Ikkje fjerne takstkompensasjon for ungdomskort i kommersielle ruter kr 15 mill 
Ikkje takstauke buss og bane med 1% prisstigning kr 10 mill 
Ikkje fjerne arbeidskjøring innan TT-ordninga kr 3 mill 
Sum kr 28 mill 
 
Infrastruktur og veg 
Ingen innsparingstiltak blir gjennomført, ref. tabell s 77 vedlegg A-dok 6/20 kr 71,8 mill 
Ytterlegare auke i dekkelegging veg kr 20,5 mill 
Sum kr 92,3 mill 
 
 
3. Udisponert Hovedutval kultur, idrett og integrering (KULI) på kr 2,6 mill vert sett av til Tilskot U23 
EM friidrett i Bergen 2021. 
 
4. Udisponert Hovedutval for næring kr 2,4 mill vert sett av til Prosjekt Marin satsing.» 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 
 
FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 
 
Driftsbudsjett 
 
Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 
Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 
Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 
Kostnad : 20 MNOK 
Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 
Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 
Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 
 
Investeringsbudsjett 
 
Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 
Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
 
Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 
 
Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 
Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 
Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, V, Krf og SV fram slikt forslag: 
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1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 
der følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 
SAMMO  89,9 mill 
KULI   2,6 mill 
Næring   2,4 mill 
Sum   94,9 mill 
 
I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 
Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 
 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar 
til grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 
 

Kollektiv  
  
Takstauke 1% over prisvekst 8 
Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 
Reversert takstauke ungdomskort 
og innføring i heile Vestland 

 
16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 
Kutt billettkontroll -6 
Innfartsparkering 6 
SUM 34 
  
Veg og infrastruktur  
  
Red trygg skuleveg 5 
Red tilskotsordn 3,5 
Ymse FTU 1,5 
Red rydding ras/flaum 15 
Steng rastepl/toalett 1 
Driftskontrakter -3 
Dekkelegging 31,9 
KS2 Atløysambandet 1 
SUM 55,8 
  
SUM SAMMO 89,9 

 
KULI: 
 

Kultur Løyvingsnivå 
U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 
Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 
Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 
Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 
 
Det Akademiske Kvarter 

 
100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 
kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 
Inkludering og mangfald - 
prosjektstøtte 

 
200 000 

 
Inkludering, strategi og analyse 
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Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 
Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 
Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 
Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 
Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 
    
SUM KULI 4 550 000  

 
Næring: 
 

Næring (tall i mill. kr.)  
  
Læreplassgaranti 1,4 
Kompetanseheving fiskeri 1 
Oppfylling av plaststrategien 1 
SUM Næring 3,4 

 
3. Investeringsbudsjett 

Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 

Post 2021 2022 2023 2024 
Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 
Fv. 565 Alversund bru    10 
Mindre utbedringar 21,1    
Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 
Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 
1 

   

Finansiering     
 
Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  
10 

 
20 

 
30 

 
Verbalforslag: 
 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 
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3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 
Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 
Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 
Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 
vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 
trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 
Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 
og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 
gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 
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11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 
TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 
det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 
avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Frp, H og U). 
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og U) og fall. 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 
Øren Heen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (Frp og H). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 der 
følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 
SAMMO  89,9 mill 
KULI   2,6 mill 
Næring   2,4 mill 
Sum   94,9 mill 
 
I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 
Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 
 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar til 
grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 
 

Kollektiv  
  
Takstauke 1% over prisvekst 8 
Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 
Reversert takstauke ungdomskort 
og innføring i heile Vestland 
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Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 
Kutt billettkontroll -6 
Innfartsparkering 6 
SUM 34 
  
Veg og infrastruktur  
  
Red trygg skuleveg 5 
Red tilskotsordn 3,5 
Ymse FTU 1,5 
Red rydding ras/flaum 15 
Steng rastepl/toalett 1 
Driftskontrakter -3 
Dekkelegging 31,9 
KS2 Atløysambandet 1 
SUM 55,8 
  
SUM SAMMO 89,9 

 
KULI: 
 

Kultur Løyvingsnivå 
U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 
Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 
Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 
Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 
 
Det Akademiske Kvarter 

 
100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 
kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 
Inkludering og mangfald - 
prosjektstøtte 

 
200 000 

 
Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 
Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 
Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 
Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 
Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    
SUM KULI 4 550 000  

 
 
Næring: 
 

Næring (tall i mill. kr.)  
  
Læreplassgaranti 1,4 
Kompetanseheving fiskeri 1 
Oppfylling av plaststrategien 1 
SUM Næring 3,4 

 
3. Investeringsbudsjett 

Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 

Post 2021 2022 2023 2024 
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Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 
Fv. 565 Alversund bru    10 
Mindre utbedringar 21,1    
Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 
Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 
1 

   

Finansiering     
 
Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  
10 

 
20 

 
30 

 
 
Verbalforslag: 
 
 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 
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3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 
Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 
Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 
Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 
vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 
trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 
Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 
og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 
gjennomført så fort som mogleg. 
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10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 
TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 
det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 
avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Stian Jean Opedal Davies, A, sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
  

«Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande» 
 
 
Avrøysting 
 
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Uttale 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.  
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Alexander Fosse Andersen, SP, sette på vegner av SP, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 
 
Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 
 

«OPKO tar saka til vitande.» 
 
Avrøysting 
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Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Det vart ikkje røysta over Syversen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

Jana Hoff Middelfart (H) sette fram slikt forslag:  
’’Alternativ:  
Utvalget tar det fremlagte budsjettet med tilhørende økonomiplan til orientering. ’’  

 
Avrøysting  
Midelfart sitt forslag fekk 7 røyster (U, H, Frp, 1SV) mot 8 røyster og fall.  
Innstillinga frå finansutvalet fekk 9 røyster ( A, Sp, SV, V, MDG, KrF) mot 6 røyster og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av alle partia fram slikt forslag: 
 

«Saka tas til vitande.» 
 
Avrøysting 
 
Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke som uttale. 
 
Vedtak 
 
Saka tas til vitande. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp fram slikt alternativt forslag: 
 
  

21



 
 

 
  

    

Budsjett 2021  

Økonomiplan 2021-24    
  

 
  

  
  
  

 
  

1. Premissar  
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-24 for  
Vestland fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt fleritalsinnstillinga frå  
Finansutvalet sitt møte 19.11.20. I praksis vert dette derfor eit alternativt til samarbeidspartia AP, 
SP, KrF, V, KrF og MDGs sitt budsjett. Der FrP har endringsframlegg i høve samarbeidspartia sitt 
budsjett er dette kommentert nærare under.   
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2. Overordna perspektiv  
Etter fylkessamanslåinga står Vestland fylkeskommune overfor ei økonomisk utfordring som er 
tenkt løyst med eit nedtrekk i driftsbudsjettet på 100 mill kr pr år i valperioden. Hovudutfordringa 
skuldast auka kostnader til ferjedrifta pga nye miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også 
noko dårlegare ut av inntektssystemet enn dei to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. I 
tillegg må den nye organisasjonen hente ut synergieffektar av samanslåinga frå to til eit fylke. 
Samarbeidspartia sin tilnærming til miljøkrav i nye snøggbåtanbod legg også opp til kostnadsauke 
i perioden framover.   
  
I sum står ein økonomisk overfor ei krevjande oppgåve som krev evne og vilje til tydeleg politisk 
prioritering.   
  
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;   
  

• Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering  
• Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver  
• Tenestestruktur og harmonisering av tenester  
• Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda  
• Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt  
• Konkurranse i tenesteproduksjonen  
• Effektiv innkjøpsstrategi  
• Sal av eigedom og eigedelar fylkeskommunen ikkje nyttar i tenesteproduksjonen  

Gjennomgang av alle tilskotsordningar  
  
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr 
i drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale 
organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut 
stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk 
og nye IT-system. Dette potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien 
i valperioden, og som del av budsjettarbeidet er det etablert eit administrativt innsparingsprogram.   
  
FrP meiner imidlertid at ein bør gå raskare fram i høve å redusera tal årsverk i organisasjonen, og 
har derfor lagt inn eit generelt nedtrekk i stillingar med 25 mill kr i 2021. Om ein legg til grunn at 
dette er halvårsverknad vil eit slikt nedtrekk gje 50 mill i reduserte kostnader i 2022.    
  
FrP legg derfor til grunn at nedbemanningsprosessen vert gjennomført i eit solid 3partssamarbeid 
mellom politikk, administrasjon og. Erfaring frå liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska 
effekt i stor grad kan realiserast gjennom naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, 
seniortiltak osv.   
  
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale 
økonomien;   
  

• I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i 
administrasjon framfor den ytre tenesteproduksjonen  

• Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre 
oppgåver  

• Utnytta inntektspotensialet i knytt til tenesteområda i fylkeskommunen – t.d.  
reklameinntekter knytt til kollektivsektoren   

  
3. Driftsbudsjett  
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet i høve budsjettframlegget frå samarbeidspartia kjem 
fram av tabellen under. Nokre tiltak er nærare kommentert nærare under tabellen.  
  
Område          1000 kr    

               
4.1 Politisk styring og kontrollorgan           
Reise og kurs         -1 000    
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Reduksjon i politikargodtgjørelse 5%       -2 000    
Endring ramme          -3 000  -3 000   

              
4.2 Organisasjon og økonomi           
Endring ramme           0   

              
4.4 Opplæring og kompetanse           
Økt ramme Videregående opplæring (klasser/studietilbud)   20 000    
Samarbeid Dale Oen-stiftelsen (motvirke frafall i VGS)   2 000    
Reversere bruk av fond videregående skoler     15 000    
Endring ramme         37 000  37 000   

         
4.5 Mobilitet og  

     

kollektiv             
Avventer omprofilering Kringom       -5 000    
Reklame i kollektivsektoren       -40 000    
Autodiesel i stedet for biodiesel buss       -23 500    
Krokeide - Hufthamar, to søndagsferger heile året     2 000    
Ikke fjerne arbeidskjøring TT-ordningen     8 000    
Endring ramme         -53 500  -53 500   

              
4.6 Infrastruktur og veg             
Økt reasfaltering fylkesvei       10 000    
Endring ramme         10 000  10 000   

              
4.7 Kultur, idrett og inkludering           
Udisponert ramme         -2 600    
Tilskudd U23 EM friidrett i Bergen       2 600    
Tilskudd Sentralbadet scenekunsthus       -5 000    
Generelt nedtrekk kultursektoren       -15 000    
Endring ramme         -20 000  -20 000   

              
4.9 Innovasjon og næringsutvikling           
Udisp. på næringsområdet        -2 400    
Prosjekt Marin Satsing 2020-2030       2 400    
Fra Havbruksfondet --> Prosjekt Marin Satsing (total 7,4 mill 
kr)  

 5 000    

Vite Meir - Kaupanger         5 000    
Endring ramme         10 000  10 000   

              
Generelt               
Reduksjon i administrative stillinger (fordeles på sektorene)     -25 000   
Redusert forventning fergekompensasjon        55 000   
Redusert avsetning til disposisjonsfond       -10 500   
Sum endring           0   

 
På 4.1 Politisk styring og kontrollorgan reduserer FrP 1 mill kr på reiser og kurs. I tillegg må også 
politisk nivå ta sin del av kostnadsreduksjonen i VLFK, og politikargodtgjerslene vert difor regusert 
med 5% tilsvarande 2 mill kr.   
  
På 4.3 Opplæring og kompetanse ynskjer FrP å skjerme studietilbodet i vidaregåande skule, og 
har difor reversert kuttet på 20 mill kr til vidaregande opplæring. I tillegg ynskjer vi ikkje å tape 
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fonda som dei vidaregåande skulane har spart opp. Her legg samarbeidspartia opp til ein kortenkt 
og uheldig praksis som ikkje vil stimulera dei vidaregåande skulane til å driva effektivt og skapa 
inntekter frå oppdragsverksemd. FrP legg også inn 2 mill kr til eit prosjekt saman med Dale Oen-
stiftelsen for elevar som står i fare for å falla ut av vidaregåande skule.   
  
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av 
SAMSvegadministrasjon frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som 
vegeigar, og fremjar difor eit eige verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet 
er å få meir veg for pengane gjennom enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, 
samarbeid med kommunar og næringsliv m.m.   
  
På 4.5 Mobilitet og kollektiv avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i 
heile fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i 
Bergensområdet og i distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.   
  
Vi fremjar også opp at framlegget om å opne for reklame innan kollektivsektoren;   
  

 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar kroner 
til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje  
gje full effekt i 2021, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta 
dette inntektspotensialet.   

For å redusera kostnader legg vi også til grunn at ein nyttar autodiesel i staden for biodiesel i 
bussektoren. Vi utsett også omprofilering av Kringom til det er naturleg i samband med utskifting 
av materiell.   
  
Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i 
ordninga med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar). Dette er eit tenestetilbod som er heilt 
avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane.   
  
På 4.6 Infrastruktur og veg aukar FrP løyvinga til vegvedlikehald og reasfaltering av fylkesveg med 
10 mill kr.   
  
På 4.7 Kultur, idrett og inkludering legg FrP inn eit generelt kutt på 15 mill kr for å finansiere opp 
meirkostnaden på vidaregåande skule. FrP legg opp til at ein ved fordeling av budsjettkuttet skal 
skjerma kulturhistoriske museum, arbeid med kulturarv/fartøyvern og tiltak for barn og unge.   
  
På 4.9 Innovasjon og næringsutvikling legg FrP inn 7,4 mill kr til Prosjekt Marin satsing. Skal dette 
prosjektet lukkast må også Vestland fylkeskommune stilla opp med midlar i ulike spleiselag med 
akvakulturnæringa og andre samarbeidspartar.   
  
I tillegg fører FrP opp 5 mill kr til ViteMeir – vitensenteret i Sogndal. I 2021 skal 4 mill kr gå til 
oppbygging av installasjonane, medan 1 mill kr går til drift. For at senteret skal få statleg tilskot til 
drift må lokal driftsfinansiering utgjera 20% av det samla driftsbudsjettet. På sikt må VLFK vurdera 
ei harmonisering av sine driftstilskot til Vil Vite i Bergen og ViteMeir i Sogndal.    
  
  
4 Investeringsbudsjett   
Koronapandemien gjer store negative ringverknader for næringslivet, og dermed sysselsettinga i 
regionen. FrP meiner difor at Vestland fylkeskommune bør framskynda nokre større samferdsle 
prosjekt for å auka aktiviteten i anleggsbransjen.   
  
Vi framskundar difor FV 614 Svelgen-Indrehus og FV 49 Tokagjelet. I tillegg legg FrP til grunn at 
Atløy-sambandet etter KS2 kan finansierast opp basert på fergeavløysingsordninga. Vi legg også 
inn ein generell post til fergeavløysingsprosjekt i fylket med 5 mill kr til plan- og utgreiingsmidlar i 
2021 og 100 mill kr kvart år i resten av økonomiplanperioden.   
  
FrP legg også inn 2 mill kr ekstra til kvalitetssikring/oppgradering av eldre reguleringsplanar for å 
sikra mindre prosjekt på fylkesvei vert klargjort for realisering, t.d. FV 402 frå FV 57 til Seim skule i 
Alver kommune.   
  
Auka kapitalkostnader knytt til investeringsprosjekta vert innarbeid i 
økonomiplanperioden, og finansiert gjennom reduserte avdrag på den samla 
låneporteføljen/reduserte avsetningar til disposisjonsfond.   
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Tiltak      2021  2022  2 023  2 024   
Skilting bygg      -15,4        
Framtidige bompengeprosjekt  -10  -50  -50  -50   
Bybane byggetrinn 5       -40  -80  -80   
FV 614 Svelgen - Indrehus    10  500  500  450   
Fergeavløysing     5  100  100  100   
Atløy-sambandet (KS2)    2,5        
Planmidler (kvalitetssikring reg.planer)  2        
FV 49 Tokagjelet      
  

 50  200  500   

Sum      -5,9  560  670  920  
  
  
5 Verbalforslag  
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av 
Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-23 i fylkestinget.  
   
  
5.1 Sunnfast  
Fylkestinget ber fylkesrådmannen, i lys av gjennomført moglegheitsstudie av Sunnfast av 
kommunane Stord, Tysnes og Kvinnherad, om å stille seg positiv til vidare arbeid med prosjektet. 
Vestland fylkeskommune bør stilla seg positiv til å oppnå ferjeinnkorting/erstatning av 
ferjesambandet mellom Kvinnherad og Stord.  
  
  
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av Høgre fram slikt alternativt forslag: 

 

Tiltak Meirutg. / mindreinnt. Meirinnt. / mindreutg. 

Overordna:   
Skulefond 15 000 000  
Ferjekompensasjon 55 000 000  
Administrativt innsparingsprogram  25 000 000 
Sjølvprofilering, halvparten i 2021  7 700 000 
Disposisjonsfond  15 000 000 
   
Opplæring og kompetanse:   
Miljøkoordinatorar: 13 000 000  
TAF / YSK: 2 000 000  
Toppidrett: 600 000  
Sommarskule / leksehjelp: 1 100 000  
Skulepsykologar:  2 900 000 
Meningokokkvaksine:  2 100 000 
Skulefrukost:  10 000 000 
Elev-PC, auke eigenandel (same som stipendet):  1 900 000 
Oppfylling av klassar:  5 000 000 
Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek:  1 200 000 
PitStop: 1 400 000  
Samferdsle og mobilitet:   
Ladestasjon langs fylkesvei: 2 000 000  
Reklame buss / ferge:  20 000 000 

26



Utsetje merking av bussar:  5 000 000 
Vegvedlikehald: 5 900 000  
   
Næring:   
Marin Satsing: 2 400 000  
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 400 000 
   
Kultur, idrett og integrering:   
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 600 000 
Utviklingsstipend til idrettstalent: 200 000  
Lavterskeltilbod born og unge, idrett: 250 000  
Mentor- og traineordning for innvandrarar: 150 000  
Fyllingsdalen teater: 400 000  
Politiske ungdomsorganisasjonar: 300 000  
KODE: 1 100 000  

 
 
Verbalforslag: 
 

- Om handsaminga av statsbudsjettet i Stortinget førar til auka frie inntekter til 
fylkeskommunen skal desse midlane i hovudsak nyttast til vedlikehald av fylkesvegar.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utarbeide eit oversyn over bygg fylkeskommunen eig og 
som ikkje vert nytta til fylkeskommunal drift, og vurdere sal av desse.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der en ser på innretninga og effekten av 
dei kommunale næringsfonda.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere «utekontor» for tilsette, særleg i 
næringsseksjonen, og til dømes ambulere mellom ulike næringshagar i fylket.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen sikre at løyvingar knytt til Koronapandemien i størst 
mogleg grad går direkte til næringslivet.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen syte for ekstern kvalitetssikring av Atløysambandet og 
utarbeide søknad om ferjeavløysingsmidlar. Saka kjem attende til fylkestinget seinast i 
september 2021.  
  

- Fylkestinget ber om at det vert gjennomført  gjennomgang av leiarstrukturen i 
opplæringssektoren, med sikte på å redusere kostnadar, og gjere vegen frå den einskilde 
skulen til fylkesleiinga, der avgjerder vert  fatta, kortare.  
  

- PitStop er ein organisasjon for elevar i den vidaregåande skule som står i fare for å falle 
frå. Elevar som deltek i prosjekt i regi av PitStop bør ikkje få fråver frå skulen.  
  

- Det bør vurderast auka bruk av OPS ved bygging av nye skular og andre prosjekt.  
  

- Fylkeskommunen skal leggje til rette for at private skular kan kjøpe tenester frå 
fylkeskommunen, til dømes knytt til fagdagar.  
  

- Fylkeskommunen skal utlyse sommarjobbar på regulær basis.  
  

- Fylkeskommunen må sikre god språkopplæring for lærlingar som ikkje har grunnleggjande 
språkkunnskapar.  
  

- Hovudutvala i Vestland fylkeskommune bør i større grad gjennomføre digitale møte for å 
kutte reisekostnadar  
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- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der ein går gjennom alle 
tilskotsordningane i kultursektoren, med tanke på betre oversikt for søkjarar, og for 
samordning og effektivisering.  
  

- Fylkestinget ber om sak med føremål at ein frå og med neste periode har færre 
fylkestingsrepresentantar.  
  

- Fylkestinget ber om ei vurdering av  organisasasjonsform for nytt fylkesbygg.  Konkret skal 
ein sjå på evt. sal kombinert med leigeavtale. Ein skal og vurdere arealbehov for eiga 
verksemd sett i samanheng med at tilsette i stor grad kan ha kontorplass andre stader og 
at det vert meir bruk av heimekontor.  

   
- Fylkestinget er oppteken av at ein i 2021 skal ha stor merksemd på  kvalitet i tenestene og 

å leggja til rette for fleire og sikre jobbar. I samsvar med dette skal desse regionale 
planane ha prioritet: Innovasjon og næringsutvikling, transport og kompetanse.  

   
- Fylkestinget vil leggje til rette for større kommunalt sjølvstyre i plansaker.  

  
- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede sentrumstakst for kollektivtrafikk i Bergen.  

  
- Fylkestinget syner til Rogaland fylkeskomme sitt arbeid med mobilitetsselskapet 

Kolumbus. Vidare arbeid med vårt eige mobilitetsselskap bør gjerast etter denne modellen, 
og alle formar for mobilitet, til dømes buss, bane, båt , ferje, tog, bysykkel og sparkesyklar 
må inngå i ein app og eit månadskort.   

  
Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB fram slikt alternativt forslag: 
 
«FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 
 
Driftsbudsjett 
 
Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 
Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 
Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 
Kostnad : 20 MNOK 
Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 
Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 
Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 
 
Investeringsbudsjett 
 
Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 
Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
 
Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 
 
Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 
Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 
Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 
«Innstilling til fylkestinget: 
 
Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024.» 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 
«Tillegg:  
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Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 mill 
etter at administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet salderer dette 
med redusert avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at dette vil kunne bli 
endra ved fylkestinget sin endelege handsaming av saka.» 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til vedtak i fylkesutvalet: 
 

1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 
Avrøysting 
 
Askeland sitt forslag til innstilling til fylkestinget vart vedteke med 10 røyster (Sp, A, Krf, SV og 
MDG), mot 3 røyster (H) for Bjørkly sitt forslag, 2 røyster (Frp) for Søviknes sitt forslag og 2 røyster 
(FNB og U) for Andersen sitt forslag. Forslaga til Bjørkly, Søviknes og Andersen fall. 
Øren Heen sitt tilleggsforslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp). 
Askeland sitt forslag til vedtak i fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024. 
 

2. Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 
mill etter at administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet 
salderer dette med redusert avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at 
dette vil kunne bli endra ved fylkestinget sin endelege handsaming av saka. 

 
 
Vedtak i fylkesutvalet 

1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 
 
Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  02.12.2020 
 
Inge Fiskvik (FFO) sette fram slikt forslag: 

«Verbalpunkt til budsjettet: Vestland fylkeskommune må fortsette arbeidet med å kartlegge 
tilgjengelighet og universell utforming ved sine bygg og ha en funksjon knyttet direkte til 
dette arbeidet.»  

 
Egil Bru Overaa (FFO) sette fram slikt forsalg: 

«Fylket må sette av nødvendige midler på de områder de har ansvar for, til hjelpemidler og 
verktøy for elever som trenger det. Det må også settes av midler til opplæring av både 
elever og lærere slik at man får best nytte av hjelpemidlene i og utenfor 
undervisningssituasjonen. Koordinering og samkjøring av slikt verktøy i nye Vestland må 
ivaretas. Dette er også viktig for å la alle ta del i det digitale løftet som skal prioriteres.» 

 
Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag:  

«RMNF tar det framlagde budsjett 2021 og økonomiplan til vitande. Og RMNF vil 
understreke følgjande til budsjettet for 2021:» 

 
 
Avrøysting 
 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Overaa sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
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Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar det framlagde budsjett 2021 og økonomiplan 
til vitande. Og Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil understreke følgjande til 
budsjettet for 2021: 
 
Vestland fylkeskommune må fortsette arbeidet med å kartlegge tilgjengelegheit og universell 
utforming ved sine bygg, og ha ein funksjon knytt direkte til dette arbeidet. 
 
Fylket må sette av nødvendige midlar på dei område dei har ansvar for, til hjelpemidlar og verktøy 
for elevar som treng det. Det må også settast av midlar til opplæring av både elevar og lærarar slik 
at ein får best nytte av hjelpemidlane i og utanfor undervisningssituasjonen. Koordinering og 
samkøyring av slikt verktøy i nye Vestland må ivaretakast. Dette er også viktig for å la alle ta del i 
det digitale løftet som skal prioriterast. 
 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet -  08.12.2020 
 
Harald Ekroll sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet tar budsjettet for 2021 og økonomiplan 2021-2024 til orientering. Vi vil i 
tillegg uttale følgjande: 
 
Fylkeseldrerådet registrer at løyvingane til rådet for 2021 er kr 520.000. Dette er ein auke på ca. 1% 
og er ikkje nok til å dekke inn pris- og lønsveksten. 
 
Rådet registrerer at tilskotet til regionråda er teke bort. Vi er i tvil om dette er fornuftig. Vi tenkjer på 
regionråda som eit godt forum for å samordne og utvikle regionane.  
 
Vi kunne tenkje oss ein oversikt som fortel om den totale løyvinga for å betre folkehelsa. Eit 
handlingsprogram for folkehelsearbeidet i 2021er viktig. Tilskotsmidlar til prosjekt og utvikling av 
møteplassar er viktig, samt å arrangere samlingar og nettverk. Vi registrer at fylkeskommunen får kr 
9 millionar frå Helsedirektoratet til program for folkehelsearbeid i kommunane. 
 
Vi registrer at løyvinga til Folkehelse er redusert med kr 300.000. Det er kanskje ikkje store summen, 
men med Leve heile livet-programmet og alt som er forventa frå staten burde midlane her aukast i 
staden. 
 
Reduksjonen i tannhelsearbeidet er ikkje akseptabelt. Når vi ser at gruppa av eldre aukar og at 
tannhelsa til mange eldre er for dårleg, burde tannhelsearbeidet intensiverast. 
 
Vi registrer at løyvingane til TT-ordninga, serviceskyss, innfartsparkering og teknisk skyss er redusert 
med 37 millionar. Det er viktig å få opp eit transportsystem i heile Vestland fylke for m.a. eldregruppa 
og personar med spesielle behov. Med ein så stor reduksjon i løyvingane er vi sterkt tvilande til å 
kunne få til transportsystem som er godt nok for den omtalte gruppa. 
 
Vi er positive til løyvingane til drift og vedlikehald av vegar og til trafikktryggingstiltak. Det er likevel 
ein lang veg å gå før vi greier å hente inn etterslepet som har bygd seg opp innanfor disse sektorane. 
 
Vi registrerer at løyvingane til Den kulturelle spaserstokken er uendra ( kr. 3.980.000). Når vi veit at 
søknadane frå kommunane i 2021 utgjorde i overkant av 6 millionar, så burde det klart vore større 
løyvingar her. Vi er klar over at det er departementet som løyver til dette tiltaket, men det bør gå klare 
signal attende om at desse løyvingane må aukast. Dei fleste av tiltaka kommunane søkjer om midlar 
til å retta mot den eldre aldersgruppa. Alle oppfordringar og pålegg frå staten/fylkeskommunen til 
kommunane legg vekt på at denne gruppa må prioriterast høgare.» 
 

 
Martin Monrad Reigstad sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet er positiv til videreføring av servicelinjen i Bergen.» 

 
 
Avrøysting 
 
Ekroll sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
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Reigstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet tar budsjettet for 2021 og økonomiplan 2021-2024 til orientering. Vi vil i tillegg 
uttale følgjande: 
 
Fylkeseldrerådet registrer at løyvingane til rådet for 2021 er kr 520.000. Dette er ein auke på ca. 1% og er 
ikkje nok til å dekke inn pris- og lønsveksten. 
 
Rådet registrerer at tilskotet til regionråda er teke bort. Vi er i tvil om dette er fornuftig. Vi tenkjer på 
regionråda som eit godt forum for å samordne og utvikle regionane.  
 
Vi kunne tenkje oss ein oversikt som fortel om den totale løyvinga for å betre folkehelsa. Eit handlingsprogram 
for folkehelsearbeidet i 2021er viktig. Tilskotsmidlar til prosjekt og utvikling av møteplassar er viktig, samt å 
arrangere samlingar og nettverk. Vi registrer at fylkeskommunen får kr 9 millionar frå Helsedirektoratet til 
program for folkehelsearbeid i kommunane. 
 
Vi registrer at løyvinga til Folkehelse er redusert med kr 300.000. Det er kanskje ikkje store summen, men 
med Leve heile livet-programmet og alt som er forventa frå staten burde midlane her aukast i staden. 
 
Reduksjonen i tannhelsearbeidet er ikkje akseptabelt. Når vi ser at gruppa av eldre aukar og at tannhelsa til 
mange eldre er for dårleg, burde tannhelsearbeidet intensiverast. 
 
Vi registrer at løyvingane til TT-ordninga, serviceskyss, innfartsparkering og teknisk skyss er redusert med 37 
millionar. Det er viktig å få opp eit transportsystem i heile Vestland fylke for m.a. eldregruppa og personar 
med spesielle behov. Med ein så stor reduksjon i løyvingane er vi sterkt tvilande til å kunne få til 
transportsystem som er godt nok for den omtalte gruppa.  
 
Fylkeseldrerådet er positiv til vidareføring av servicelinjen i Bergen. 
 
Vi er positive til løyvingane til drift og vedlikehald av vegar og til trafikktryggingstiltak. Det er likevel ein lang 
veg å gå før vi greier å hente inn etterslepet som har bygd seg opp innanfor disse sektorane. 
 
Vi registrerer at løyvingane til Den kulturelle spaserstokken er uendra ( kr. 3.980.000). Når vi veit at 
søknadane frå kommunane i 2021 utgjorde i overkant av 6 millionar, så burde det klart vore større løyvingar 
her. Vi er klar over at det er departementet som løyver til dette tiltaket, men det bør gå klare signal attende om 
at desse løyvingane må aukast. Dei fleste av tiltaka kommunane søkjer om midlar til å retta mot den eldre 
aldersgruppa. Alle oppfordringar og pålegg frå staten/fylkeskommunen til kommunane legg vekt på at denne 
gruppa må prioriterast høgare.» 
 
 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forslag til uttale: 
 
 
 «Vestland ungdomsutvalg meiner at det bør leggas av meir pengar til skulehelsetjenesta 
 fordi elevane treng ei meir tilgjengeleg skulehelsetjeneste generelt, men og spesielt i 
denne  vanskelege tida med covid-19.  
 VU oppmodnar til at elevar og lærlingar som tar kollektiv transport til og frå skulen og 
 arbeidsplass skal få tilbod om gratis munnbind. 
 VU meiner at fylkeskommunen må sikre midler til både fysiske og digitale læremidlar til 
alle  elevar. Spesielt med fagfornyinga er det viktig at elevane får dei læremidlane som fungerar 
 for dei. 
 
 VU meinar også at følgjande linjar på følgjande skular ikkje bør leggjast ned eller kuttast i 
 klassar: 
  
 Kvam vgs: Elektro og datateknologi. 
 På denne linja er det eigentleg lagt opp til ei halv klasse, men i skuleåret 2019-2020 tok 
dei  inn fleire elevar grunna mange søkarar. Elevane som bur nærme Kvam må reise heilt til 
 Åsane dersom fjerninga av dette utdanningstilboet går igjennom. Å leggje ned denne linja 
vil  få store konsekvensar. 
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 Kvinnherad vgs, Fyllingsdalen vgs, Os vgs, Slåtthaug vgs, Sotra vgs, Årstad vgs, Åsane 
vgs  og Hafstad vgs: Påbygg. 
 Påbyggklassane er viktige for dei yrkesfaglege elevane som ikkje ynskjer å bli lærling. Det 
er  viktig for nærmiljøet og eleven at eleven ikkje treng å flytte langt vekk fordi dei velgjar å 
ikkje  bli lærling. For nokon er det svært krevjande å flytte for å gå på skule. Ungdommer kan 
 endre meiningar om framtida i frå dei går på ungdomsskulen og gjennom heile den 
 vidaregåande utdanninga. Derfor er mogelegheita til å kunne velgje bort å vere lærling og 
å  kunne gå påbygg også viktig for dei elevane som ynskjer å studere vidare etter vgs.» 
 
 
Avrøysting 
  
Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Uttale til fylkestinget 
 
Vestland ungdomsutval meiner at det bør leggjast av meir pengar til skulehelsetenesta fordi 
elevane treng ei meir tilgjengeleg skulehelseteneste generelt, men òg spesielt i denne vanskelege 
tida med covid-19. 
 
VU oppmodar til at elevar og lærlingar som tar kollektiv transport til og frå skulen og arbeidsplass 
skal få tilbod om gratis munnbind. 
 
VU meiner at fylkeskommunen må sikre midlar til både fysiske og digitale læremidlar til alle elevar. 
Spesielt med fagfornyinga er det viktig at elevane får dei læremidlane som fungerer for dei.  
 
VU meiner også at følgjande linjer på følgjande skular ikkje bør leggjast ned eller kuttast i klassar: 
 
Kvam vgs: elektro og datateknologi 
 
På denne linja er det eigentleg lagt opp til ein halv klasse, men i skuleåret 2019-20 tok dei inn fleire 
elevar grunna mange søkjarar. Elevane som bur nærme Kvam må reise heilt til Åsane dersom 
fjerninga av dette utdanningstilbodet går gjennom. Å leggje ned denne linja vil få store 
konsekvensar.  
 
Kvinnherad vgs, Fyllingsdalen vgs, Os vgs, Slåtthaug vgs, Sotra vgs, Årstad vgs, Åsane vgs og 
Hafstad vgs: Påbygg 
 
Påbyggsklassane er viktige for dei yrkesfaglege elevane som ikkje ynskjer å bli lærling. Det er 
viktig for nærmiljøet og eleven at eleven ikkje treng å flytte langt vekk fordi dei vel å ikkje bli 
lærling. For nokon er det svært krevjande å flytte for å gå på skule. Ungdommar kan endre 
meiningar om framtida i frå dei går på ungdomsskulen og gjennom heile den vidaregåande 
utdanninga. Derfor er mogelegheita til å kunne velje vekk å vere lærling og å kunne gå på påbygg 
òg viktig for dei elevane som ynskjer å studere vidare etter vidaregåande utdanning. 
 
 

PS 26/20 NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov» - innspel til 
høyringsuttale frå Vestland ungdomsråd 
 
Forslag til vedtak  
 
Vestland ungdomsutval har slike innspel til ein høyringsuttale frå Vestland fylkeskommune om 
NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov»: 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forslag til uttale: 
 
 «Vestland ungdomsutvalg stiller seg positiv til forslaget om å gi 16åringer stemmerett ved 
 kommunestyrevalg og fylkestingsvalg» 
 
Avrøysting 
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Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Uttale til fylkestinget 
 
Vestland ungdomsutval stiller seg positiv til forslaget om å gi 16-åringar stemmerett ved 
kommunestyre- og fylkestingsval. 
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Politiske saker

PS 1/21 Budsjett for Vestland ungdomsutval 2021



 

Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-30 
Arild Knapskog 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 1/21 05.02.2021 

 

Budsjett for Vestland ungdomsutval 2021 
 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesting for ungdom godkjenner rekneskapet for 2020 
2. Fylkesting for ungdom vedtek budsjett ofr fylkesting for ungdom 2021 slik det vert presentert i 
saka 
 
 
 
Samandrag 
Vestland ungdomsutval skal presentere rekneskapet for 2020 for fylkesting for ungdom 9.-11. april. 
Vestland ungdomsutval må òg innstille eit budsjett for fylkesting for ungdom til same tid. 
Rekneskapet frå 2020 visar at berre 39 205,- vart brukt på eit budsjett på 515 000,-. I all hovudsak 
skuldast dette store avviket av avlyste møter og samlingar, og meir hyppig bruk av fjernmøter i 
2020.  
 
Fylkesting for ungdom har i 2021 eit budsjett på kr. 520 000. Vedlagt saka ligg administrasjonen 
sitt forslag til budsjett for 2021 saman med rekneskapet for 2020. 
 
 
 
 
Bertil Søfteland Arild Knapskog 
seksjonssjef rådgjevar 
 
 
Saksframlegget er godkjent elektronisk og har difor inga handskriven underskrift 
 
 
Vedlegg 
1 Rekneskap for 2020 og budsjett for 2021 
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Rekneskap 2020 
100202: Fylkesting for ungdom/Vestland ungdomsutval FORBRUK OVERSIKT 

Årsbudsjett 2020  515.000,- 

Opplæring og kurs 4.080,-  

Reiseutgifter 8.312,-  

Kostgodtgjersle/matvarer  16.398  

Opphaldsutgifter 10.307  

Arbeidsgjevaravgift 108 -39.205,- 

Rekneskapsoversikt 2020  475.795,- 

 

Budsjett 2021 
100202: Fylkesting for ungdom/Vestland ungdomsutval FORBRUK OVERSIKT 

Årsbudsjett 2021  520.000,- 

Utvalsmøter  160.000,- 

Opplæring og kurs  55.000,- 

Nettverkssamling  125.000,- 

Ungdommens fylkesting  180.000,- 
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Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-31 
Åse Kittang 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 2/21 05.02.2021 

 

Innkjøp av profileringsartiklar - prisar 
 
 
Forslag til vedtak  
 
Saka vert lagt fram utan tilråding.  
 
 
 
Samandrag 
 
 
I Vestland ungdomsutval sitt møte 11.12.2020 blei det i PS 24/20 vedteke å innhente prisoverslag 
på ulike profileringsartiklar.  
 
Vedlagt er ei oversikt over prisar på dei vedtekne artiklane. 
  
Vestland ungdomsutval bes ta stilling til om det skal kjøpast inn noko, kva som skal kjøpast inn og i 
kva kvantum det skal kjøpast inn profileringsartiklar basert på dei tilbod som er gitt. 
  
 
 
Bertil Søfteland      Åse Kittang 
seksjonssjef rådgjevar 
 
 
Saksframlegget er godkjent elektronisk og har difor inga handskriven underskrift 
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Takk for info og her kommer priser til deg. På dette antall  / 14 stk. pr. produkt. Ev. 16 stk.  
Egen logo i 3 farger/egen logo  
 
16 stk. Hettegenser med logo og den enkeltes navn trykket på genser (bruk same genser 
som tilbudt tidligere) Denne genseren er utgått , og kan ikke leveres i alle størrelser. 
 
Basic hettegenser  65% polyester- 35% bomull  - 280 gr/m2 

Pr. stk.kr. 585,- 
Ved å bruke kun fornavn vil dere spar kr. 33,- pr. stk. 

 
 
Miles stålflaske med logo 3 farger  

Pr. stk. kr. 580,- 
 

Munnbind med logo (vi tar same type munnbind som tidligere i dag, men med egen logo 
for Vestland ungdomsutval) 

Pr. stk. kr. 255,- 
 
Paraplyar med logo 3 farger på 1 panel 
Sammeleggbar paraply  

Pr. stk.kr. 399,- 

 
 
Lang paraply 

Pr. stk. kr. 349,- 

 
Handlenett i bomull med logo 3 farger 

Pr. stk.kr. 220,- 
  
Øvrige priser: 

Klistremerker 1 3 farger / her må jeg få oppgitt størrelse og form . Hvilke antall 
ønsker her ?  
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Penner med 3 farget logo, laget av plastflasker 
v/1000 stk. pr. stk. kr. 10,50 

 
Jeg har også en pen hvor du kan kjøpe 300 stk. som min. antall 
Smart penn inkl. 3 farget logo 

Pr. stk.kr. 21,50 
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Blyant  19 cm med logo i 3 farger  
v/100 stk. pr. stk.kr. 35,- 
v/250 stk. pr. stk. kr. 20,- 

 
Drops pakket pr. stk. inkl. 3 farget logo 
Min. antall 25 kg.  ( ca. 200 stk. pr. kg) 

Pr. kg. Kr. 260,- 
 

 
 
Alle priser er ekskl. moms og frakt.  
 
Ved mindre antall som dette blir prisene høye da dette også inkluderer alle startkostnader og 
frakt.  
Se gjerne over dette og jeg hører fra deg.  
 
Ha en fin dag.  
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Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-33 
Arild Knapskog 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 3/21 05.02.2021 

 

Informasjonsfilm om Vestland ungdomsutval 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Denne saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
Samandrag 
Det er eit ynskje om å lage ein film som kan gi sjåaren informasjon om og innsyn i arbeidet til 
Vestland ungdomsutval. I den samanheng er det naudsynt for ungdomsutvalet å diskutere 
rammene rundt denne filmen. Administrasjonen har sendt ein førespurnad til kulturverkstaden på 
Hyssingen produksjonsskole for å høyre om dei er interesserte i å produsere filmen for utvalet, og 
ventar pr. 28.01.21 på svar. Administrasjonen ber Vestland ungdomsutval å kome med innspel om 
innhald til og rammene rundt informasjonsfilmen.  
 
 
 
 
Bertil Søfteland Arild Knapskog 
seksjonssjef rådgjevar 
 
 
Saksframlegget er godkjent elektronisk og har difor inga handskriven underskrift 
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Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-34 
Arild Knapskog 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 4/21 05.02.2021 

 

Brev til Skyss - vi treng eit betre kollektivtilbod 
 
 
Forslag til vedtak  
 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
Samandrag 
 
Kvam ungdomsråd sendte 18.12.2020 ein e-post til alle ungdomsråda i fylket med ein oppmoding 
om å ta kontakt og samarbeide om eit lesarinnlegg om Skyss og kollektivtransport i fylket. Dette 
brevet ligg vedlagt saka. Vestland ungdomsutval bes om å kome med ei uttale i saka. 
 
 
 
Bertil Søfteland      Arild Knapskog 
seksjonssjef rådgjevar 
 
 
Saksframlegget er godkjent elektronisk og har difor inga handskriven underskrift 
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Fra: Sander Eide Aase (sander.eide.aase@gmail.com)
Sendt: 18.12.2020 09:48:42
Til: svavar.fridriksson@sveio.kommune.no; kjtl2002@gmail.com; hary@fitjar.kommune.no;
heikez2001@gmail.com; kaare.m.kleppe@tysnes.kommune.no; vegarklyve@gmail.com; karoline@einevoll.no;
birgitte.jorgensen@bergen.kommune.no; sigrun.haarklau@askoy.kommune.no; l.m.aadahl@gmail.com; Anita
Soltveit; stian.heroy@fedje.kommune.no; sammy.olsen@bomlo.kommune.no; dagfinn.garnes-
johnsen@etne.kommune.no; hans.inge.myrvold@kvinnherad.kommune.no; Emilie Ribesen Skjærvold; Emilie Viveli
Tveit; BJØRK Thorbjørnsen; Marcelius Prestegard; Ida Haugen Skulstad; hege.eide.vik@vaksdal.kommune.no;
kjetil.eikefet@modalen.kommune.no; lars.fjeldstad@osteroy.kommune.no;
karstein.totland@masfjorden.kommune.no; haheggen@icloud.com; adnewilberg@gmail.com;
vetlemar04@gmail.com; kjell.eide@hyllestad.kommune.no; petter.sortland@hoyanger.kommune.no;
roy.egil.stadheim@vik.kommune.no; khdraugen@gmail.com; Beathe Ekhall Stentvedt;
audun.mo@laerdal.kommune.no; hillmar.hol@ardal.kommune.no; karin.leirdal@luster.kommune.no;
jvg@askvoll.kommune.no; kjetil.hogseth.felde@fjaler.kommune.no; olve.grotle@sunnfjord.kommune.no;
anne.kristin.forde@bremanger.kommune.no; daniel.hildenes@gmail.com; aslaug.haugset@gloppen.kommune.no;
mina.haavik@gmail.com; Politisk; Susanne Sørli Slettebakken
Kopi: Eusebiu Amanalachioai; Vik, Kari Weltzien

Emne: Skyss lyttar ikkje!
Vedlegg: Skyss lyttar ikkje til oss 2.docx
På vegner av Kvam ungdomsråd sender eg ut dette brevet. Håpar de kan ta dette opp i ungdomsrådet i dykkar
kommune!

-- 
Helsing Sander Eide Aase
Nestleiar Kvam Ungdomsråd

410 65 500
Åsevegen 110
5620 Tørvikbygd
Ta omsyn til miljøet, det er ikkje sikkert du treng skriva ut denne e-posten.
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Skyss lyttar ikkje, no må me stå saman! 
Til alle ungdomsråd i Vestland, samt Vestland Ungdomsutval.  

 

Her i Kvam har me lenge prøvd å få til eit betre kollektivtilbod, både mot Bergen og internt i 
heradet. Men me sit att med ei kjensle av at me ikkje når fram til Skyss, slik vil me ikkje ha 
det. 

I løpet av 2020 har me vitja mange av dei flotte kommunane i fylket vårt. Eg har prata med 
unge og gamle. Og alle seier det same. Det ein gong så stolte kollektivselskapet Skyss lyttar 
ikkje til oss. 

Om me vil ha betre kollektivtilbod, nye ruter, konkrete koronatiltak eller berre ein god dialog, 
så er det vanskeleg å nå fram til dei. Det kan sjå ut som om dei ikkje tar våre innspel alvorleg. 
Dette er ikkje berre eit problem me har på fastlandet. I samtale med ungdomsrådet på Fedje 
uttalte dei sin frustrasjon over dei mange innstillingane til ferja ut til øysamfunnet. 

I eit møte med Austevoll Ungdomsråd var saka om Skyss og kollektivtransport ei heit potet. 
Me vart samde om at me ville skriva lesarinnlegg og få med oss dei andre 
distriktskommunane i fylket. Eg har difor fylgjande spørsmål til dykkar ungdomsråd: 

1. Har de hatt problem med kollektivtransport i dykkar kommune? 
2. Har de ting de vil ta opp med Skyss? 
3. Har de prøvd å kontakta Skyss/Kringom? Korleis gjekk det? 
4. Vil de bli med på ein felles uttale/ eller oppmoding der me prøver å få Skyss i tale? 

 

Om dette er interessant for ungdomsrådet i dykkar kommune å vera med på, så ber eg om at 
de tar kontakt så snart som mogeleg.  

 

Beste helsing 

Kvam Ungdomsråd 
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Organisasjon og økonomi  
Saksframlegg 

 
Saksnr: 
Saksbehandlar: 

2019/82-35 
Arild Knapskog 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Saksgang 
Utval Utv.saksnr. Møtedato 

Vestland ungdomsutval 5/21 05.02.2021 

 

VU sine innspel til fylkesting for ungdom 2021 
 
 
 
Forslag til vedtak  
 
Vestland ungdomsutval gjev slike innspel til fylkesting for ungdom Vestland 2021: 
 
 
 
Samandrag 
 
Vestland ungdomsutval vedtok i møtet 11. desember at fylkesting for ungdom (FFU) skal haldast 
9.-11. april. FFU kjem til å bli eit stort arrangement. Om ein reknar med at kvar kommune stillar 
med to delegatar vil vi kome opp i 86 delegatar. I tillegg kjem administrasjonen og spesielt 
inviterte. Planlegginga av FFU er i gong, og Vestland ungdomsutval bes i den samanheng og 
kome med innspel til program og opplegg.  
 
 
 
 
Bertil Søfteland      Arild Knapskog 
seksjonssjef rådgjevar 
 
 
Saksframlegget er godkjent elektronisk og har difor inga handskriven underskrift 
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 Saksnr: 2019/82-35  Side 2 av 2

Saksutgreiing 
 
Dato 
Datoen for fylkesting for ungdom Vestland er 9.-11. april og vart vedteken i Vestland ungdomsutval 
sitt møte 11. desember.  
 
Stad 
Fylkesting for ungdom Vestland skal etter planen gjennomførast i Bergen på Quality Hotel Edvard 
Grieg. Hotellet ligg nær kollektiv transport og Flesland. Tidlegare fylkesting har det vore vanleg å 
benytte trippelrom for delegatane som deltek, dette for at deltakarane kan bli betre kjend med 
kvarandre. Grunna pandemisituasjonen og smittevernomsyn, kan det dette året vere naudsynt 
med enkeltrom. Om forholda ikkje tillèt ein fysisk samling, blir det lagt opp til at fylkesting for 
ungdom blir arrangert digitalt.   
 
Invitasjon 
Innkallinga til FFU skal bli sendt ut fem veker før FFU skal arrangerast, og alle kommunar i 
Vestland, uavhengig av folketal, kan sende to ungdommar til FFU som delegatar. Om kommunane 
ynskjer å sende fleire representantar er det plass til ti observatørar. Her er det førstemann til mølla. 
Observatørar har talerett, men ikkje forslags- og røysterett.  
 
Framover 
Arbeidet med å arrangere FFU er framleis i startfasen og det vil bli jobba kontinuerleg med å få på 
plass sentrale dokument til møtet i samarbeid med VU.  
 
Innspel frå VU 
For at dette skal bli eit spanande og interessant arrangement er vi avhengig av innspel og hjelp. 
Forslag om foredragshaldarar, relevante tema og sosiale aktivitetar tas i mot utan atterhald. Målet 
er at dette blir eit arrangement der alle kan føle seg inkludert og alle kan bidra. 
 
Administrasjonen ber difor VU om å kome med innspel, idear og forslag til innhald og struktur på 
fylkesting for ungdom Vestland.  
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